

Let us rejoice, Paris-Saclay has been ranked 13th in the Shanghai ranking of the best universities in the world!

The working conditions of **non-tenured and non-permanent workers** also deserve a prize: financial insecurity, unpaid (and unrecognized) work, structural lack of secured teaching and researching positions, moral and sexual harassment, or worse... **There are many reasons to organize.**

Doctoral students are forced to pay **tuition fees** in order to register. Yet we devote our time to research and teaching. **Paying to work in the public sector?** That's enough to earn first place in the absurdity ranking! Paris 1, Dauphine and Nanterre are universities where the exemption of doctoral students from registration fees has been obtained. Why not at Paris-Saclay?

Teaching vacations are paid 71 cents below the SMIC. It is urgent to **contractualise all workers doing vacations**, whether they are teaching or not.

Inflation is picking up, but the civil service index point remains frozen. **We need wage increases, especially of all non-tenured workers !**

Let us rejoice, Paris-Saclay has been ranked 13th in the Shanghai ranking of the best universities in the world!

The working conditions of **non-tenured and non-permanent workers** also deserve a prize: financial insecurity, unpaid (and unrecognized) work, structural lack of secured teaching and researching positions, moral and sexual harassment, or worse... **There are many reasons to organize.**

Doctoral students are forced to pay **tuition fees** in order to register. Yet we devote our time to research and teaching. **Paying to work in the public sector?** That's enough to earn first place in the absurdity ranking! Paris 1, Dauphine and Nanterre are universities where the exemption of doctoral students from registration fees has been obtained. Why not at Paris-Saclay?

Teaching vacations are paid 71 cents below the SMIC. It is urgent to **contractualise all workers doing vacations**, whether they are teaching or not.

Inflation is picking up, but the civil service index point remains frozen. **We need wage increases, especially of all non-tenured workers !**

To organize and defend our rights:

**Tuesday 5th of April, 5 p.m.
in auditorium n° 150 (D.Hodgkin)**


Coll·Doc

at ENS Paris-Saclay, 4 avenue des Sciences
91190 Gif-sur-Yvette.

<http://colldoc.fr>

contact@colldoc.fr

To organize and defend our rights:

**Tuesday 5th of April, 5 p.m.
in auditorium n° 150 (D.Hodgkin)**


Coll·Doc

at ENS Paris-Saclay, 4 avenue des Sciences
91190 Gif-sur-Yvette.

<http://colldoc.fr>

contact@colldoc.fr

Réjoignons-nous, Paris-Saclay a été classée 13ème au fameux classement de Shanghai des meilleures universités mondiales !

Les conditions de travail des **personnels non-titulaires** mériteraient aussi un palmarès : précarité financière, travail gratuit, raréfaction des postes, harcèlement moral ou sexuel, ou pire... **Les raisons de se mobiliser ne manquent pas !**

Les doctorant-es sont contraint-es de payer des **frais d'inscription** pour pouvoir s'inscrire. C'est bien pourtant à un travail de recherche et d'enseignement que nous consacrons notre temps. **Payer pour travailler dans le service public ?** De quoi décrocher la première place du classement de l'absurdité ! Paris 1, Dauphine ou encore Nanterre sont des universités où l'exonération des droits d'inscription des doctorant-es a été obtenue. Pourquoi pas à Paris-Saclay ?

Les vacances d'enseignement sont payées 71 centimes en-dessous du SMIC. Il est urgent de **contractualiser l'ensemble des vacataires**, qu'ils assurent des charges d'enseignement ou non.

L'inflation repart, mais le point d'indice de la fonction publique demeure gelé. **Revalorisation des salaires de tous les personnels, en commençant par les non-titulaires !**

Pour s'organiser et défendre nos droits :



**AG le MARDI 5 AVRIL à 17h
dans l'amphi 150 (D.Hodgkin)**

à l'ENS Paris-Saclay,
4 avenue des Sciences 91190 Gif-sur-Yvette

<http://colldoc.fr>

contact@colldoc.fr

Réjoignons-nous, Paris-Saclay a été classée 13ème au fameux classement de Shanghai des meilleures universités mondiales !

Les conditions de travail des **personnels non-titulaires** mériteraient aussi un palmarès : précarité financière, travail gratuit, raréfaction des postes, harcèlement moral ou sexuel, ou pire... **Les raisons de se mobiliser ne manquent pas !**

Les doctorant-es sont contraint-es de payer des **frais d'inscription** pour pouvoir s'inscrire. C'est bien pourtant à un travail de recherche et d'enseignement que nous consacrons notre temps. **Payer pour travailler dans le service public ?** De quoi décrocher la première place du classement de l'absurdité ! Paris 1, Dauphine ou encore Nanterre sont des universités où l'exonération des droits d'inscription des doctorant-es a été obtenue. Pourquoi pas à Paris-Saclay ?

Les vacances d'enseignement sont payées 71 centimes en-dessous du SMIC. Il est urgent de **contractualiser l'ensemble des vacataires**, qu'ils assurent des charges d'enseignement ou non.

L'inflation repart, mais le point d'indice de la fonction publique demeure gelé. **Revalorisation des salaires de tous les personnels, en commençant par les non-titulaires !**

Pour s'organiser et défendre nos droits :



**AG le MARDI 5 AVRIL à 17h
dans l'amphi 150 (D.Hodgkin)**

à l'ENS Paris-Saclay,
4 avenue des Sciences 91190 Gif-sur-Yvette

<http://colldoc.fr>

contact@colldoc.fr